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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Készült Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2022. január 10. -én 
megtartott, nyílt üléséről. 
 
 
Jelen vannak: Szabó Sándor alpolgármester 
 Bálint Andrea képviselő 
 Thomka Noémi képviselő 
  Mlinkó Nándor képviselő 
  Hrtyán Péter képviselő 
  Fehér Melinda képviselő 
   
 
Meghívottak: Várnai Ildikó jegyző. 
   Kalmárné Fekete Anna alpolgármester 
   
 
Szabó Sándor alpolgármester: Tisztelettel köszöntöm a testület tagjait,  
Várnai Ildikó jegyzőt, és Kalmárné Fekete Anna alpolgármestert 
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 tagjából 6 jelen van, így az ülésünk 
határozatképes.  
Jegyzőkönyv hitelesítőnek javaslom, Thomka Noémi képviselőt, jegyzőkönyvvezetőnek 
Várnai Ildikó jegyzőt. 
 
A Képviselő-testület egyhangúlag elfogadta Várnai Ildikót jegyzőkönyvvezetőnek,   
és Thomka Noémi képviselőt a jegyzőkönyv-hitelesítőjének. 
 
Ezután az alpolgármester javaslatot tett az ülés napirendi pontjára. 
 
1./ Törvényességi felhívásban foglaltak megtárgyalása. 
Előterjesztő: Szabó Sándor alpolgármester 
 
2./ Helyi közművelődési feladatok ellátásáról szóló rendelettervezet megtárgyalása 
Előterjesztő: Szabó Sándor alpolgármester 
 
3.Szándéknyilakozat az „Iskola épületének” bérbeadásáról. 

Előterjesztő: Szabó Sándor alpolgármester 

 

4./ Alpolgármester illetményéről, státuszáról, költségtérítéséről szóló döntések 
meghozatala. 

Előterjesztő: Szabó Sándor alpolgármester  

 

5./ Egyebek 

 

A Képviselő-testület egyhangúlag elfogadta a napirendi pontokat. 
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1. Törvényességi felhívásban foglaltak megtárgyalása. 
 
Várnai Ildikó:  
A Nógrád megyei Kormányhivatal Törvényességi Felügyeleti Főosztálya felülvizsgálta az 
Önkormányzatok közművelődési tárgyú rendeleteit, és az NO/TFO/39-138/2021 számú 
törvényességi felhívásában összefoglalta Vanyarc Község Önkormányzat képviselő 
testületének 2/2019 (III.1.) számú „A helyi közművelődési feladatok ellátásáról” szóló 
rendeletében előforduló hibákat. A törvényességi felhívásban foglaltakat mindannyian 
megismerték, kérem döntsenek az abban foglaltak elfogadásáról. 
Mivel a felsorolt hiányosságok megszüntetésére, egy új rendelet megalkotása a legcélszerűbb, 
ezért elkészítettük a „ Helyi közművelődési feladatok ellátásáról szóló” rendelettervezetet, 
melyet szintén kiküldtünk a testület tagjainak. 
 
Szabó Sándor alpolgármester: 
Kérem döntésüket a törvényességi felhívásban foglaltak elfogadásáról. 
 

 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

1/2022.(I.10.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ az NO/TFO/39-138/2021 számú törvényességi felhívásában foglaltak jóváhagyása.  / 

 

1./Vanyarc Községi Önkormányzat képviselő testülete, jelen határozatával akként dönt, 
hogy az NO/TFO/39-138/2021 számú törvényességi felhívásában foglaltakat annak 
megismerését követően elfogadja, az abban foglaltakkal egyetért, ennek megfelelően egy új 
rendeletet alkot a Helyi közművelődési feladatok ellátásáról.  

 
Felelős: a polgármester 
Határidő: azonnal 
 

Szabó Sándor:  
A rendelettervezetet mindannyian elolvasták, amennyiben nincs kérdés vagy hozzászólás, 
úgy javaslom elfogadását. 
 

Vanyarc Község Önkormányzat képviselő testülete 6 igen szavazattal megalkotta A 
helyi közművelődési feladatok ellátásáról szóló 1/2022 (I.10.) számú rendeletét. 

 
(a rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
 
3.Szándéknyilakozat az „Iskola épületének” bérbeadásáról. 

Thomka Noémi: 

Ismét eljött a határidő a Waldorf iskola beindításához szükséges névhasználati engedély 
kérelem benyújtására. Az elmúlt két év alatt nagyon sokat fejlődtünk, komoly kis közösség 
kovácsolódott össze, és ami a legfontosabb összeállt a tanári kar. Tehát most sokkal nagyobb 
eséllyel indulunk a névhasználat engedélyezésére. 

A benyújtandó névhasználati engedélyezési dokumentáció része, az önkormányzat 
szándéknyilatkozata arról, hogy a tulajdonában lévő „iskola épületet” , kedvező elbírálást 
követően bérbe adja a Waldorf iskolát fenntartó Hermin kertje alapítvány részére, 
határozatlan időre, természetesen megfelelő, szerződésben részletesen felsorolt feltételekkel. 
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A bérleti díj összegéről most nem kell döntést hozni, de azzal mindenki tisztában van, hogy 
egy induló iskola esetében nagyon szűkösek az anyagi lehetőségeink. 

 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

2/2022.( I.10.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Szándéknyilatkozat az Önkormányzati tulajdonú „iskola épület” ( Hunyadi utca 1) 

bérbeadására,  a Hermin Kertje alapítvány részére./ 
 

Vanyarc Községi Önkormányzat képviselő testülete feltétlen és visszavonhatatlan döntést hoz 
arról, hogy a Vanyarci Waldorf iskola alapítójának azaz a Hermin Kertje alapítványnak 
határozatlan időre bérbe adja az Önkormányzat tulajdonát képező „iskola épületet” 
(természetben Vanyarc Hunyadi utca 1 szám alatti ingatlanát), a Vanyarci Waldorf iskola 
elindításához szükséges névhasználati eljárás kedvező elbírálását követően, de legkésőbb 
2022 szeptember 1-tő határozatlan időre. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 
 
4./ Alpolgármester illetményéről, státuszáról, költségtérítéséről szóló döntések 
meghozatala. 

Várnai Ildikó: 

A Szervezeti és Működési Szabályzat 2021 decemberében elfogadott módosítása alapján 
lehetőség nyílt Szabó Sándor alpolgármester főállásban történő foglalkoztatására. Szabó 
Sándor nyilatkozott arra vonatkozóan, hogy tevékenységét 2022 január 1.-től főállásban 
kívánja ellátni, hiszen jelen esetben a polgármesteri tisztség betöltetlensége miatt a feladat 
ellátás csak így megoldható. 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta: 

3/2022.( I.10.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Alpolgármesteri tisztség főállásban történő betöltése. / 

 
Vanyarc Községi Önkormányzat képviselő testülete jelen határozatával akként dönt, hogy 
Szabó Sándor alpolgármester 2022 január 1.-től főállású alpolgármesterként látja el a jenleg 
betöltetlen polgármesteri státuszból eredő feladatait. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 
 

Várnai Ildikó: 

2022. január 1.-től módosult a Magyarország Helyi Önkormányzatairól szóló 2011. évi 
CLXXXIX törvény, mely módosítás szerint a polgármester illetménye növekszik. Mivel 
Szabó Sándor alpolgármester főállásban látja el feladatait, így a továbbiakban nem 
tiszteletdíjra, hanem illetményre jogosult, mely illetmény összege a jelenleg hatályos törvény 
szerint a polgármester illetményének százalékában kerül meghatározásra. A törvény szerint a 
főállású alpolgármester illetményét úgy kell megállapítani, hogy az nem haladhatja meg a 
polgármester illetményének 90%-át. Jelen esetben az 580 000 Ft/hó bruttó illetményt. Kérem 
a képviselő testület döntését. 
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A képviselő-testület 5 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta: 

4/2022.( I.10.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Alpolgármester illetményének megállapítása. / 

 
Vanyarc Községi Önkormányzat képviselő testülete jelen határozatával akként dönt, hogy 
Szabó Sándor főállású alpolgármester illetményét 2022 január 1.-től 585.000 Ft/ hó összegben 
állapítja meg. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 
 

Várnai Ildikó: 

Kérem döntésüket az alpolgármester költségtérítésével kapcsolatban is. A költségtérítés 
mértéke nem haladhatja meg a megállapított illetmény 15%-át, tehát jelen esetben a 
87.750forint összeget. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta: 

5/2022.( I.10.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Alpolgármesteri költségtérítésének megállapítása. / 

 
Vanyarc Községi Önkormányzat képviselő testülete jelen határozatával akként dönt, hogy 
Szabó Sándor főállású alpolgármester költségtérítését 2022 január 1.-től 87.750 Ft/ hó 
összegben állapítja meg. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 
 

5./ Egyebek 

Szabó Sándor: 

Elsősorban köszönöm a bizalmat, és szeretném hangsúlyozni, hogy ez most csapatmunka lesz, 
és mindenkire számítok tevőlegesen is, hogy helyt tudjunk állni, ebben a nehéz időszakban. 
Sok kérdést kell tisztáznunk, hogy a következő időszakban egységesen gondolkozzunk arról, 
hogy mely problémák megoldása a legsarkalatosabb, hogy a kulturális élet terén mik legyenek 
az irányvonalak, hogyan kezeljük a kóbor kutyák ügyét, és még nagyon sok területet kell 
végig beszélnünk. 

Kalmárné fekete Anna: 

Kultúra! A legközelebbi társadalmi ünnepünk például március 15. A testület véleménye 
szerint szükséges-e megtartani helyi szinten minden ünnepet? 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

6/2022.( I.10.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Társadalmi ünnepek. / 

 
Vanyarc Községi Önkormányzat képviselő testülete jelen határozatával akként dönt, hogy a 
továbbiakban is meg kíván emlékezni helyi szinten is a társadalmi ünnepekről. 
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Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 
 
Mlinkó Nándor: 
Az illegális szemétlerakók felszámolását meg kell kezdeni. Amit lehet saját erőből, amire 
pedig pályázni lehet azt pályázati forrásból. Az elszállítás módja minden esetben eltérhet, de 
neki kell látnunk a szervezésnek. Nagy probléma a magánterületű udvarokban felhalmozott 
szemét eltüntetése. Ennek meg kell találni a hivatalos útját. 
 
Szabó Sándor: 
A tetőtérben levő helyiségek hasznosítására ötleteket várok. Egyelőre úgy tűnik, hogy 
szálláshelyként történő üzemeltetésével talán csökkenthetjük a kihasználatlanságból eredő 
kiadásokat. Meg kell próbálni hivatalossá tenni ezt a működtetési formát, bár ez rendkívül 
bonyolulttá vált. 
 
Thomka Noémi: 
Amennyiben megkapjuk a Waldorf Iskola alapításához a névhasználati engedélyt, úgy 
remélhetőleg fellendül a településen az idegenforgalom, akár táborok szervezése miatt, akár a 
falu megismerésének nagyobb igénye miatt. 
 
Kalmárné Fekete Anna: 
Beszélnünk kell majd a nyári rendezvényekről is, például haluska fesztivál? Már 2 éve nem 
rendeztünk, kérdés, hogy szeretnénk-e továbbra is, vagy marad a Faluska fesztivál, ami az itt 
lakók ünnepe? 
 
Szabó Sándor: 
Ezen az ülésen nem hiszem, hogy mindezekről döntést fogunk hozni, de mindenkit arra kérek, 
hogy gondolkodjon a felvetéseken, és megfogalmazott javaslataik alapján időben tudjunk 
döntést hozni. 
 
Mivel több napirendi pont nincs, így az alpolgármester megköszönte a részvételt, és az ülést 
bezárta. 
 

Kmf. 
 

------------------------   -------------------------- 
Szabó Sándor            Várnai Ildikó 

alpolgármester           jegyző 
----------------------------------------------------- 

Thomka Noémi 
Jegyzőkönyv-hitelesítő 


